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Téma  madsterské  práce  si  Jana  Banýrová  vybrala  ze  dvou  závažných  důvodů.  Jednak

vlogické     návaznosti      na     zaměření      autorčiny     ročníkové     práce,      zabývající      se

Íýzickogeografickými  charakteristikanri  sousedního  úseku  údoH  Sázavy,  jednak  vzhledem

k dobré znalosti zvoleného území nacházejícího se v blízkosti jejího rodiště.

Sledované  úzenú  představuje  z hlediska  vývoje  údoH  Sázavy  a  stavby  jejího  terasového

systému  výiimečný  úsek.  Zde  se  totiž,  jako  vjediném  regionu  tohoto  typu  reliéfii  nejen

v Posázaví,  ale  i  na  celém území  Čech,  nacházejí  opuštěné úseky pleistocenního údoH  řeky

s mimořádně  mocnými  výplněri  fluviálních  sedimentů.  To  je  další  důvod,  proč  bylo  toto

úzenú zwoleno za téma maristerské práce.

Jana  Banýrová  přistupovala  k řešení  zadaného  úkolu  zodpovědně  a  s velkým  zaujetím.  Po

shromáždění a zhodnocení bohatých titerárních pramenů a osvojení metodických postupů se

zaměfila  na  terénní  geomorfologické  výzkumy  a  mapování  zvoleného  úzenú.  V průběhu

přípravných i vlastních terénních prací většinou probíhaly pravidehé konzultace s vedoudm

práce,kroměněkolikaměsíčníhopřerušenívzávěruminuléhoroku.

V předložené  práti  Jana  Banýrová  celkem  uspokojivě  vyřešila  vytčené  cíle.  Ke  struktuře,

formální i obsáhové úrovni studie nemám podstatné připomínky. Doporučuji pouze odstranit

některé  drobné  formální  nesrovnalosti  v textu  (kromě  překlepů  i  nedůslednosti  v citacích

literatury).  Přestože  se Jana Banýrová správně  soustředila převážně na problematiku vývoje

sledovaného úzenú,  a to i ve vztahu k širšímu územL  zůstaly některé otázky loricky dosud

nedořešené.  Je to např.  problematika etap vzniku a záriku opuštěných úseků a mladý vývoj

údoH Sázavy po zaujetí současného směru. Bohatý, počítačově zpracovaný obrazový materiál

má technicb i  obsahově  slušnou úroveň a vhodně doplňuje text.  V geomorfoloScké mapě

měfitka   1   :   20   000  je   mj.   plasticky   dobře  znázoměna   sklonitost   reliéfi],   a  to   i   na

nemapovaném   úzenú,   čímž   je   však   do   jisté   míry   potlačena   kartografická   výraznost

zkoumaného území.

Závěrem  mohu  konstatovat,  že  předložená  práce  Jany  Banýrové  splňuje  z formálního  i

odbomého hlediska požadavky kladené na maristerskou práci. Vzhledem k tomu, že autorka

ve studii vcelku splnila stanovený cíl,  doporučuji, aby posi±zo_v_aná i]ráce JaťEqz±a±±±éma±

předložena k magisterské obhajobě.
Práha,18.  5. 2008 RNDr. Břetislav Bálatka, CSc.


